
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Patientforløb og 

Økonomi 
Sundhedsplanlægning 

Niels Bohrs Vej 30 

9220 Aalborg Øst 

 

AC-Fuldmægtig 

Mathilde Hougaard Madsen 

+4591179530 

mh.madsen@rn.dk 

 

 

 

Side 1 af 5 

Patientforløb og Økonomi Sundhedsplanlægning Niels Bohrs Vej 30 9220 Aalborg Øst AC-Fuldmægtig Mathilde Hougaard Madsen +4591179530 mh.madsen@rn.dk Reference  Sagsnummer 

DAGSORDEN 

Direktørforum – Sundhedsklynge Midt 
5. september 2022 kl. 10.30 – 12.00 
Mødelokale B, Regionshuset 
Niels Bohrs Vej 30, 9220 Aalborg Øst 

Mødedeltagere 
Direktørforum:  
Eva Sejersdal Knudsen, direktør Region Nordjylland (medformand, mødeleder)  

Jan Mainz, direktør Psykiatrien  

Lisbeth Lagoni, sygeplejefaglig direktør Aalborg Universitetshospital 

Bente Graversen, direktør Aalborg Kommune (medformand) 

Hanne Madsen, direktør Jammerbugt Kommune 

 

Chefforum:  
Henriette Lerche, chef Jammerbugt Kommune  

Jannie Knudsen, chef Jammerbugt Kommune  

Anette Bilde Toft, chef Jammerbugt Kommune  

Mikkel Grimmeshave, chef Aalborg Kommune  

Carsten Møller Beck, chef Aalborg Kommune  

Alice Aagaard Hagemann, chef Aalborg Kommune  

Jan Nybo, chef Aalborg Universitetshospital  

Maj Skårhøj, klinikchef Psykiatrien  

Daniel Kjærgaard Simonsen, kontorchef Region Nordjylland  

Hans West, praktiserende læge PLO-Nordjylland  

Anne Mette Lynge Andersen, praktiserende læge PLO-K Aalborg Kommune  

Birgitte Kvist, Patientinddragelsesudvalget 

Anni Olesen, Patientinddragelsesudvalget 

Dorte Rosendal-Meier, Jammerbugt Kommune  

Bibi Holmsgaard Pedersen, Aalborg Kommune  

Mathilde Hougaard Madsen, Region Nordjylland (referent)  

 

Afbud: 
Hans West 

Alice Aagaard Hagemann 

Birgitte Kvist 

Anne Mette Lynge Andersen 

Maj Skårhøj 
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1. Velkommen og præsentation af kredsen  
Der blev givet en præsentationsrunde af både Direktørforum og Chefforum. 

2. Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden blev godkendt. 

3. Direktørforums kommende arbejde  
Forinden sommerferien 2022 besluttede det faglige/strategiske niveau i Sundheds-

klynge Midt, at niveauet skulle inddeles i et Direktørforum og et Chefforum, da der ses 

et behov for at supplere den nuværende administrative organisering på direktørni-

veau. 

Direktørforum skal som udgangspunkt understøtte det politiske niveau og forberede sa-

ger og materialer til politisk behandling. Samtidig skal direktørforum have en tæt kon-

neks til det nedsatte Chefforum, som skal arbejde mere implementeringsorienteret og 

komme med input, der støtter Direktørforums arbejde.  

Det faglige strategiske niveau vil som hovedopgave skulle sikre løsninger for bedre 

sammenhæng, kvalitet og øget nærhed, og samtidig være drivende kraft for styrket 

kvalitet og omstilling i det primære sundhedsvæsen. Fagligt-strategisk niveau skal im-

plementere Sundhedsaftalen og realisere den i den lokale kontekst. Direktørforum 

skal drøfte lokale emner på strategisk niveau, samt forberede og kvalificere dagsorde-

nen til de politiske klynger. 

Direktørforum skal agere bindeled mellem det politiske niveau og de udviklings- og drifts-

mæssige initiativer og udfordringer, herunder: 

• Udarbejde oplæg til politisk behandling og prioritering 

• Drøfte udviklingsinitiativer og fælles projekter/indsatser 

• På baggrund af udkast fra Chefforum - udarbejder dagsordener til møder på politisk ni-
veau 

• På baggrund af udkast fra Chefforum- udarbejder en handleplan for anbefalinger til aktivi-
teter i Sundhedsklynge Midt 

• På baggrund af udkast fra chefforum – godkende kommissorier for arbejdsgrupper 

• Implementering af nationalt eller lokalt prioriterede midler til styrket sammenhæng, nærhed og 
omstilling, herunder f.eks. midler øremærket som led I de årlige økonomiaftaler. 

• Oplæg til prioritering af fælles midler i sundhedsklyngen til udvikling og afprøvning af nye 
samarbejdsformer og indsatser 

• Bidrage med sundhedsklyngens indspil til sundhedsaftalen og praksisplan for almen praksis 

 

For at sikre, at Direktørforum kommer godt fra start, er der behov for en drøftelse af, hvordan 
samarbejdet skal struktureres – både internt i Direktørforum og til den resterende organise-
ring i Sundhedsklynge Midt. 

 

Sekretariatet har udarbejdet et udkast til et kommissorium for Direktørforum, som drøftelserne 
kan tage udgangspunkt i. 

 

Det indstilles, at Direktørforum: 

1. Drøfter rammerne for det kommende samarbejde 

2. Godkender kommissorium for Direktørforum. 
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Referat: 

 

Direktørforum drøftede rammerne for det kommende samarbejde. Den nye organisering i 

Sundhedsklynge Midt er ambitiøs og det er vigtigt løbende at sikre det rette flow, koordinerin-

gen og samarbejdet på alle niveauerne. I den forbindelse skal Chefforum være bindeled og 

sikre koordinering mellem Direktørforum, sundhedsstyregrupperne og driftsforummerne i 

Sundhedsklynge Midt.  

 

Det blev besluttet, at der 1 gang årligt skal gøres status på den nye organisering i Sundheds-

klynge Midt mhp. at justere efter behov.  

 

Kommissoriet for Direktørforum blev ligeledes godkendt.  

 

Bilag: 

- Kommissorium for Direktørforum 

- Organisationsnotat for Sundhedsklynge Midt 

 

4. Nærhospitaler  

Den 25. august 2022 havde Jammerbugt Kommune og Regionen et møde vedr. det nye tiltag 

om nærhospitaler. Jammerbugt Kommune har interessetilkendegivet både nationalt og til re-

gionen. Der igangsættes dialog og proces i forhold til den kommende ansøgningsperiode. 

Eva og Hanne orienterer kredsen på dette møde.  

 

Det indstilles, at Direktørforum:  

1. Godkender, at det videre arbejde med afdækning af evt. grundlag for ansøgning og pro-

ces forankres i Sundhedsstyregruppe Jammerbugt og at Direktørforum orienteres lø-

bende.  

 

Referat: 

Indstillingen blev godkendt. Direktørforum blev orienteret om mødet mellem Jammerbugt Kom-

mune og Region Nordjylland.  

 

Det blev ligeledes besluttet, at drøftelsen omkring nærhospitalerne ligeledes skal bringes ind på 

politisk niveau i Sundhedsklynge Midt.  

 

5. Status fra Chefforum  
Den 17. august 2022 havde Chefforum første og konstituerende møde. De to formænd for 

Chefforum giver en kort status for opstarten af Chefforum.  

Det fulde Chefforum deltager i dette første Direktørforums møde, hvorefter formandskabet 

samt Jammerbugt Kommunes repræsentant fra Sundhed og Senior deltager i Direktørforums 

møder for at sikre sammenhæng mellem de to respektive fora. 

Det indstilles, at Direktørforum:  

1. Tager orienteringen til efterretning 
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Referat: 

Direktørforum tog orienteringen til efterretning. Patientinddragelsesudvalgets repræsentant 

Anni Olesen tilkendegav tilfredshed med, at man i Sundhedsklynge Midt har valgt at PIU re-

præsenteres i Chefforum, da det giver mulighed for i højere grad at indtænke patient- og på-

rørendeinddragelse tættere på driftsniveauet.  

Bilag:  

- Referat fra 1. møde i chefforum  

 

6. Udkast til dagsorden til 1. møde i politisk niveau i Sundhedsklynge 

Midt  
Jævnfør beslutning på mødet i Direktørforum den 23. juni 2022, fik Chefforum til opgave at ud-

arbejde et udkast til en dagsorden for det første møde på politisk niveau i Sundhedsklynge 

Midt. Der var møde i Chefforum den 17. august 2022, og vedlagte udkast blev udarbejdet.  

Det indstilles, at Direktørforum: 

1. Drøfter vedlagte udkast til dagsorden til første møde på politisk niveau i Sundhedsklynge 

Midt med henblik på godkendelse heraf. 

Bilag: 

- Udkast til dagsorden til første møde på politisk niveau i Sundhedsklynge Midt 

- Udkast til kommissorium1 og forretningsorden for politisk niveau i Sundhedsklynge Midt 

- Datapakker til sundhedsklyngerne fra Sundhedsministeriet  

 

Referat: 

 

Indstillingen blev godkendt med bemærkninger om følgende tilpasninger til dagsorden for poli-

tisk niveau:  

• Punkt 1-4 er formalia og må ikke overtage dagsorden.  

• Der skal tilføjes et punkt omkring Nærhospitaler, jf. punkt 4 på dagsorden for Direktørfo-

rum.  

• De to kommuner, Aalborg Universitetshospital, Psykiatrien samt Praktiserende Lægers Or-

ganisation skal hver give et kort oplæg med fokus på udfordringsbillederne i sundhedsklyn-

gen. Dette skal give anledning til politisk drøftelse.  

• Punktet omhandlende sundhedsdata skal suppleres med data omkring mental sundhed fra 

de nye sundhedsprofiler samt data fra praksisområdet (eks. kapaciteter mv.) 

• Der skal tilføjes et punkt vedrørende udfordringer ved bevilling af glukosemålere til diabe-

tes patienter 

• Godkendelse af mødekalender for 2023  

• Årsstatus for Sundhedsklynge Midt, der blev udarbejdet i foråret 2022, skal vedlægges 

som bilag.  

 

1
 Koordineringsgruppen har udsendt generiske klyngekommissorier til kommentering i sundhedsklyngernes faglige-strategiske 

niveau. Der lægges ikke op til en formel høringsrunde eller dagsordenssættelse på fagligt-strategisk niveau mhp. at give input 

til kommissorierne. De endelige versioner heraf forventes klargjort fra Koordineringsgruppen inden mødet på politisk niveau i 

Sundhedsklynge Midt. Herefter er der ligeledes mulighed for, at det generiske kommissorium kan tilpasses organiseringen i 

Sundhedsklynge Midt.  

https://rn.dk/-/media/Rn_dk/Sundhed/Til-sundhedsfaglige-og-samarbejdspartnere/Sundhedsaftaler/Sundhedsaftalen-2019/Organisering/Klyngestyregrupper/Klyngestyregruppe-MIDT/TG-Referat-fra-moede-i-Klyngestyregruppe-Midt-23-juni-2022.ashx?la=da
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Derudover drøftede Direktørforum mulighederne for udarbejdelse af et projekt på tværs af 

Aalborg Universitetshospital, Aalborg Kommune og Jammerbugt Kommune omhandlende det 

ortopædkirurgiske område og om genoptræning kan erstatte ortopædkirurgi.  

 

7. Følgegruppe for deltagerkreds i det nationale ledelsesprogram  
Efter valg af udvikling af samarbejde omkring mental sundhed som genstandsfelt for ledel- 

sesprogrammet, er der tilmeldt deltagere fra henholdsvis Aalborg Kommune, Jammerbugt 

Kommune og Psykiatrien, Enhed for depression samt muligvis en praktiserende læge fra 

Brovst. Uddannelsen afvikles fra september 2022 til juni 2023. 

På møde i Direktørforum den 23. juni 2022 blev det besluttet, at der skal nedsættes en ufor-

mel følgegruppe, der løbende skal give deltagerne i det nationale ledelsesprogram sparring 

på projektet. Chefforum er tovholder på nedsættelsen af følgegruppen og skal agere bindeled 

mellem følgegruppe og det faglige/strategiske niveau i klyngen. Der er for nuværende allerede 

fra Praksiskonsulenten i Aalborg Kommune tilkendegivet ønske om at stille en repræsentant 

ind i følgegruppen.  

På møde i Chefforum den 17. august blev det besluttet at der udpeges en lille kreds af med-

lemmer fra Chefforum, der skal agere som sponsor for sundhedsklynge Midts repræsentanter 

i det nationale ledelsesprogram. 

Det indstilles, at Direktørforum: 

1. Tager orienteringen om Chefforums beslutning til efterretning 

Referat: 

 

Direktørforum tog orientering til efterretning.  

 

 

8. Eventuelt  
 

Referat: 

 

Der er i foråret 2022 igangsat drøftelser om fælles tiltag omhandlende mental sundhed mel-

lem Jammerbugt og Aalborg Kommuner. Der gives en status herpå på næstkommende møde 

i Direktørforum den 17. november.  

 

Derudover blev det besluttet, at der for Sundhedsklynge Midt skal ses på udviklingen af en 

samarbejdsaftale om mental sundhed.  

 

https://rn.dk/-/media/Rn_dk/Sundhed/Til-sundhedsfaglige-og-samarbejdspartnere/Sundhedsaftaler/Sundhedsaftalen-2019/Organisering/Klyngestyregrupper/Klyngestyregruppe-MIDT/TG-Referat-fra-moede-i-Klyngestyregruppe-Midt-23-juni-2022.ashx?la=da
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